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Ingen bad om ordet. 

Lovforslagets tekst og clets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden 
udvalgsbehandling. Hvis ingen gør ind- 
sigelse imod dette forslag, betragter jeg det 
som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
statsgaranti for obligationslån optaget af 
Færøernes Realkreditinstitut. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 86) 
findes i tidenden sp. 3063). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling 
sattes til forhandling under ét. 

Johan Nielsen: Da den anden verdenskrig 
var forbi, lå Færøerne som en vingestækket 
fugl, idet de havde mistet de fleste af deres 
fiskerskibe. Ganske vist var disse skibe 
gamle og dårlige. Jeg plejer eksempelvis 
at nævne, at det første år, jeg var ude at 
fiske, var jeg med et skib, som min morfar 
var styrmand på det år, min mor blev født, 
og dengang min morfar var med det, var 
det allerede et gammelt skib. Sådan var 
vi gennem mange år henvist til at bruge 
skibe, som andre havde kasseret. Vi gjorde 
det samme, da den anden verdenskrig 
var forbi. Man købte skibe fra England 
og Island, som englænderne og islændingene 
havde kasseret, og det viste sig snart, at 
disse skibe var for gamle og urentable. 

Så var det, at vi fik loven om Færøernes 
Realkreditinstitut. Det blev muligt for os 
at bygge nye, moderne fiskerskibe i Norge, 
og det har vist sig, at disse fiskerskibe, 
langlineskibe, som vi har fået fra Norge, 
er så gode, at de færøske fiskere med disse 
skibe kan indbringe større fangster end 
nogen andre fiskere. Jeg har ladet mig 
fortælle, at når de færøske fiskerskibe 
kommer ind til Grimsby for at afsætte deres 

fangst, særlig i vinterhalvåret, kommer de 
gamle skippere ned til havnen for at se 
på disse skibe, der har samme kapacitet 
som de engelske, men som indbringer 
dobbelt så meget, som de engelske skibe gør. 
Vi har fået en flåde på 40-50 skibe af den 
type, og derfor har det glædet mig meget, 
at man ved første behandling af forslag til 
lov om statsgaranti for obligationslån op- 
taget af Færøernes Realkreditinstitut har 
mødt så enestående en velvilje i det høje 
ting, som man har mødt, og det er det, jeg 
på mine landsmænds vegne vil sige en stor 
tak for. 

Johan Poulsen: Jeg har ikke tænkt 
mig at holde nogen lang tale ved denne 
anden behandling af det foreliggende lov- 
forslag, for jeg synes, at sagen, da den 
var til første behandling, fik en så grundig 
og saglig gennemgang, at det er aldeles 
unødvendigt. Men da jeg var forhindret 
i at være til stede ved første behandling 
af det foreliggende forslag til lov om stats- 
garanti for obligationslån optaget ai Fær- 
øernes Realkreditinstitut, men senere har 
haft lejlighed til at gennemlæse samtlige 
ordførertaler ved den pågældende lejlighed, 
føler jeg trang til som repræsentant for 
Færøerne her i tinget at udtale min ufor- 
beholdne tak til samtlige partier for den 
venlige modtagelse, der er blevet lovfor- 
slaget til del. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1 og 2 og dets overgang 
til tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: Jeg foreslår også her, at 
lovforslaget går direkte til tredje behandling 
uden udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse imod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den sidste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af forslag til lov om 
ændring i lov om folkekirkens lønningsvæsen 
m. v. 

(Lovforslaget (nr. 91) findes i tillæg A. 
sp. 965, fremsættelsen i tidenden sp. 3083). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 


